
  

 

 

Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 14. dubna 2021 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, prof. Musílek, doc. Trojovský, dr. Musílek, doc. Bogusch, dr. Rado-

cha, doc. Hubálovský, Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. Svoboda, 

Bc. Skoupilová, dr. Lipovský 

Hosté:  

Omluveni: 

 

 Prof. Kuča 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (dr. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana.    

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na 

min. dvouměsíční pobyt – prof. Musílek – budeme rádi, pokud vyjedou i další studenti, 

požaduje termín prodloužit. 

2. Provést kontrolu všech sylabů, doladit je a převést českou mutaci do anglické mutace 

– úkol nadále trvá. 

3. Promyslet, jak se bude jmenovat povinný předmět a jaká bude nabídka povinně voli-

telných předmětů pro rigorózního řízení – splněno. 

 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• Od pondělí 19. 4. mělo dojít k částečnému rozvolnění provozu VŠ, aktuálně je termín po-

sunut na 26. 4. 

• S rozvolněním je možné nastavit studentům, kteří se vrátí do výuky, 100% hrazení kolej-

ného.  

• Testování na budově A je určeno pouze pro zaměstnance, není možno testovat rodinné 

příslušníky zaměstnanců. 

• Očkování akademických i neakademických zaměstnanců VŠ – snaha je, aby se zaměst-

nanci VŠ naočkovali svépomocí.  



• Na MŠMT byly odeslány strategické materiály, sada materiálů k HR Award byla odeslána 

Evropské komisi. Naše fakultní strategické materiály byly odeslány vědecké radě. 

• Do konce dubna by měl být hotov návrh nového etického kodexu a jednacího řádu etické 

komise.  

• Byly vyhlášeny výsledky 5. soutěže TA ČR ÉTA, kde bylo za UHK 22 projektů, ani jeden 

projekt PřF neuspěl, celková úspěšnost byla velmi nízká, pro nedostatek financí. Podpo-

řeno bylo 59 návrhů projektů z 533 podaných. 

• Byl úspěšně podán projektový návrh PřF do mezinárodní soutěže v rámci iniciativy Spo-

lečného programování „Zdravá výživa pro zdravý život“, výzvy „Standardised 

measurement, monitoring and/or biomarkers to study food intake, physical activity and 

health“. 

• S proděkany pro vědu a výzkum byl projednán návrh dělení stabilizační části DKRVO 2021. 

Následovat bude projednání variant dělení motivační složky DKRVO 2021, kde stále není 

známa výše alokované částky pro UHK. 

• Dne 18. 3. 2021 proběhla výroční konference společně s valnou hromadou mezinárodní 

akademické sítě BSEMAN, jejímž je UHK členem.  

• Evropská komise na konci března vyhlásila nové programové období Erasmus+ 2021-

2027. 

• Bylo požádáno o vrácení dalších 20 % financí z výzvy 2020 KA103, současná situace neu-

možňuje předpokládané čerpání financí, mobility probíhají v omezením režimu.  

• Bude uspořádán webinář pro zahraniční studenty UHK, jehož součástí budou informace 

o současné situaci v ČR a s nimi souvisejících opatřeních.  

• Zasedání Internacional Advisory Commission UHK proběhne 17.-18. 6. 2021 online for-

mou, program se připravuje.  

• Termín pro podávání přihlášek byl prodloužen do 15. dubna.  

• Evaluace studia započne se začátkem zkouškového období. Měli bychom motivovat stu-

denty, aby vyjádřili svůj názor. 

• Návrh rozpočtu je připraven, všechny fakultu oproti loňskému roku rostou. Všichni děkani 

vyjádřili souhlas s navrhovaným rozpočtem. 

• Do konce dubna budou dokončeny překlady vnitřních překladů a řídících aktů do AJ. 

• Děkan FF vyjádřil nespokojenost jednání a komunikace Ing. Šilhána, k tomu se přidal 

i doc. Kříž.  

 

K bodu 2) – Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Výzva na projekty GAČR – máme v této chvíli 9 finalizovaných projektů, 5 je jich ještě 

v procesu dokončování, Mgr. Kotásková požádala ještě řešitele o změnu v části formuláře 

E a C2 (změna oproti loňské dokumentaci).  

• Požádal vedoucí kateder o zaslání informace o podaných projektech GAČR ve spoluřeši-

telství (zaslat informaci doc. Trojovskému a Mgr. Kotáskové).  

• Prof. Musílek se dotázal na změny v projektech, kvůli kterým nám projekt vrátili z rekto-

rátu k provedení změn. K tomuto se konala rozsáhlá diskuse.  

• Připomněl, že u TAČR Trend končí 28. dubna výzva k podávání projektů, k čemuž Ing. Svo-

boda sdělil, že z Centra pokročilých technologií by měli podat jeden projekt.  



• Projekty Excelence PřF 2020 – tři řešitelé (ze čtyř) již zprávu odevzdali, zprávy se budou 

uzavírat do konce dubna, pak bude naplánována schůzka komise k vyhodnocení.  

• Do konce dubna je nutno odevzdat průběžné zprávy výzkumných týmů PřF financovaných 

z DKRVO za rok 2020 - viz termínovaný úkol níže. 

• Stále probíhá diskuse proděkanů pro VaV a prorektora pro VaV o využití financí DKRVO 

2021 na celouniverzitní položky (seznámil kolegium s aktuálním návrhem těchto položek, 

např. je zde položka pro soutěž na výzkumné pobyty postdoků na roky 2021-2022). K to-

muto se rozběhla velmi rozsáhlá diskuse. 

• Připomněl konání vědecké rady PřF ve středu 21. 4. 2021 od 12:30, na které proběhne 

habilitační řízení dr. Valovičové (jednání proběhne online prostřednictvím ZOOM). 

 

K bodu 3) – Informace z referátu zahraničí – prof. Musílek 

• UHK se pokusí vrátit dalších 20 % prostředků určených na Erasmus mobility, shodly se na 

tom všechny součásti. Byla vydána nová výzva na Erasmus 21+, kde je předpoklad, že UHK 

bude žádat méně financí z důvodů dočerpání dřívějších Erasmus výzev. Požadavek PřF 

bude nastaven podle předpokládaného čerpání dřívějších výzev. 

• PřF vyslala 3 studenty na University of Zagreb, poděkoval Mgr. Vávrové a Mgr. Holubové 

(a vyslaným studentům) za organizaci instagramové kampaně, kde studenti nasdíleli svůj 

Erasmus den.  

• Výjezdy - 5 přihlášek na stáže v letním období 2021, 1 přihláška na ZS 2021 a 10 přihlášek 

na LS 2022. 

• Příjezdy - mělo proběhnout 7 příjezdů v letním období 2021, z nichž 5 bylo zrušeno z dů-

vodů pandemické situace, např. absolventka PřF studující PhD program ve Velké Británii 

nemá od univerzity povoleno vycestovat, zbývající dva příjezdy by měly proběhnout. Na 

ZS 2021 je 7 přihlášek ze zahraničí. 

• Studenti PřF jsou ochotni do zahraničí vyjíždět i zahraniční na PřF přijíždět, musí se však 

zlepšit pandemická situace.  

• Mgr. Holubová se zúčastnila semináře o interkulturních kompetencích, dle průběhu nemá 

význam vysílat na toto školení akademické pracovníky.  

• Po dohodě s Mgr. Vávrovou a Dr. Vymetálkovou budou překládány texty na anglický web 

PřF, u nějž budou provedeny úpravy pro větší soulad s českým webem PřF. 

 
 

K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – Dr. Musílek 

• Studenti biologie mají vyjednanou výjimku, že se mohou ke SZZ hlásit nejpozději týden 

před státnicemi, pro ostatní platí 2 týdny.  

• Je nutno dořešit situaci na ostatních katedrách, jak se bude např. učit laboratorní cvičení. 

• Je připraveno k vydání rozhodnutí děkana Změna pravidel přijímacího řízení a podmínek 

pro přijetí ke studiu na Přírodovědeckou fakultu Univerzity Hradec Králové na akademický 

rok 2021/2022. Případné připomínky je možno zaslat přímo dr. Musílkovi. 

• Studentské hodnocení výuky – je třeba připravit dvě témata na videa, která by byla tema-

ticky zaměřena na problém, který se objevil ve studentském hodnocení.  

• Fakulty UHK nabízejí, že zprostředkují možnost nahlédnutí na kompletní hodnocení před-

mětu dané fakulty včetně slovních komentářů.  



• Přijímací zkoušky – aktuální seznam zašle VK v pátek, zítra je deadline přihlášek.   Porov-

náním počtu přihlášek ke konci března se zjistí, zda prodloužení termínu bylo přínosem. 

• Státní zkoušky – u státnicových předmětů je jiná situace než u standardních předmětů – 

nelze zkracovat slova ani zkratky.  Na úředních dokumentech se zkratky nepoužívají. Ob-

hajoba kvalifikační práce se jako státnicový předmět nezadává, je součástí státnic 

automaticky.  

• Testování studentů před zkouškami – je vhodné požádat studenty, aby vzhledem 

k ochraně zdraví spolužáků a vyučujícího si nechali udělat test, předložili doklad o tom, že 

jsou testovaní eventuálně že prodělali covid nebo jsou očkovaní.   

 

K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje – doc. Hubálovský 

• Vědecká rada dne 21. 04. 2021 bude projednávat jak strategický záměr naší fakulty, tak 

plán realizace SZ, oba dokumenty jsou k dispozici. Dále bude projednávat i výroční zprávu 

za rok 2020, v souvislostí s ní poděkoval všem za přípravu této VZ. Závěrečnou grafickou 

verzi připraví Mgr. Vávrová. 

• Double degree programy – byla zaslána nabídka na PřF do Banské Bystrice, čeká se na 

odpověď. 

• V nejbližších dnech se bude provádět rekonstrukce zasedací místnosti. Bližší informace 

zjistí Ilona Lankašová. 

• Schvalování dokumentů AS se předpokládá po kolegiu děkana dne 12. května. Týká se 

rozpočtu PřF a dalších dokumentů. Rozpočet UHK by měl být schvalován na AS UHK dne 

22. 04. 2021.  

 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• Návrh rozpočtu UHK a součástí pro rok 2021 – na ekonomické komisi AS UHK byla tajem-

nicemi fakult kladně přijata jeho poslední verze, kterou přítomným promítla 

a okomentovala. Po schválení ekonomické komise a následně děkany na KR dne 7. 4. bude 

tato finální verze předložena ke schválení na zasedání AS UHK dne 22. 4. 2021. 

• Návrh rozpočtu PřF UHK a Výroční zprávy o činnosti a hospodaření budou, mj., předmě-

tem jednání AS PřF, které je plánováno na 12. 5. 2021. Práce na tvorbě rozpočtu fakulty, 

kateder probíhají tak, aby bylo možné materiály zaslat 5. 5. 2021 našim senátorům.  

• Vedoucím kateder byla zaslána verze čerpání rozpočtu včetně vyčíslení reálných režií a zá-

počtem rozdílu mezi očekávanými a reálnými. Připomínky zaslal pouze prof. Musílek, 

společná schůzka s panem děkanem k jeho připomínkám proběhne po ukončení dnešního 

kolegia.  

• Vedoucím kateder bude zaslán seznam akademických pracovníků, kterým končí letos pra-

covní smlouva. Od VK požaduje zpětnou informaci o návrhu na 

prodloužení/neprodloužení a zda budou chtít vypsat výběrové řízení na obsazení akade-

mických pozic a to do 22. 4. 2021. 

• Na rektorátu proběhla kontrola z MŠMT, byly zjištěny nedostatky ve smyslu chybějících 

datumů u různých dokladů, které se na účtárnu zasílají. Ekonomické oddělení již nebude 

k neúplným podkladům benevolentní a bude vyžadovat úplné podklady dle rektorského 

výnosu Vnitřní kontrolní systém. Neúplné podklady budou vracet. Nebude se také akcep-

tovat e-mailové schvalování, pouze digitální podpisy nebo fyzické podpisy (včetně datumu 

podpisu u příkazce a správce) na zasílaných dokladech. 



K bodu 7) – Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• GA ČR – navrhovatelé se obracejí na Ing. Svobodu a na Ing. Polívkovou, snažili se jim 

v rámci možností pomoci s metodickými otázkami a s kontrolou rozpočtů. 

• Připravil návrhy smluv o spolupráci ke dvěma projektům GAMA2, jejichž výsledky budou 

výhledově komercializovány. Připravuje průvodní dopis pro naše právní oddělení. Komer-

cializace dalších výsledků vytvořených na fakultě přinese body do Modulu 1 a 3. 

• Ukončený projekt Trio, který máme s firmou ELLA-CS, s r.o. - poslal požadavek na naše 

právní oddělení, aby připravilo návrh vypořádání. 

• Kontrola projektu ERDF – zatím nebyl nahlášen termín, projektové odd. udělalo přípravné 

kroky, abychom měli rychlý přehled, kde se nachází nakoupený majetek.  K tomu dodal 

doc. Hubálovský, že slíbili 2-3 týdny předem dát vědět, než bude kontrola.  

 

K bodu 8) – Různé 

• Doc. Bogusch – doplnil informaci k diskusi ohledně GAČRu jak vyplňovat tabulky česky 

nebo anglicky. 

• Doc. Bogusch – dotázal se paní tajemnice, zda až se bude rozpočet rozdělovat na katedry, 

jestli se myslí na navýšení o 10 %.  Paní tajemnice odpověděla, že návrh rozpočtu PřF a 

kateder, který je nyní ve fázi tvorby, bude s vedoucími kateder projednán ještě před za-

sláním senátorům. 

• Doc. Trojovský se dotázal k situaci ohledně testování studentů, pokud jdou na zkoušky, 

kdy zaměstnanci musí být testovaní a studenti nemusí. K tomu sdělila sl. Skoupilová, že 

nevidí problém, aby se studenti nechali otestovat. Dr. Musílek sdělil, že připraví text a 

rozešle studentům centrálně. Dále se doc. Trojovský dotázal, zda neumožníme studentům 

testování na UHK jako mají např. mateřské školky. K tomu pan děkan sdělil, že na rozdíl 

od MŠ my testy proplaceny nedostáváme. 

• Prof. Musílek – v pátek 16. 4. přijede na UHK pan rektor MU Brno, přijde se podívat na PřF 

do laboratoří katedry chemie cca mezi 10:30 – 11:30 h, navštíví také CAT. 

• Prof. Musílek sdělil, že na balkonech se objevili větve, lítají tam holubi, staví hnízda. Oslovil 

TPU, aby nainstalovali bodce, případně provedli nějaká jiná opatření. Pakliže se cokoliv 

podobného vyskytne, je nutno hlásit přes odkazy na externí systémy – hlášení závad TPO. 

K tomu sdělila paní tajemnice, že zkontaktuje Ing. Steklého. 

• Prof. Musílek sdělil ohledně výuky praktik za LS, že tabulková výuka proběhne až v čer-

venci, nejsme schopni ji realizovat dříve.  Doporučuje nechat studentům zkouškové 

období květen-červen a pak se domluvit napříč katedrami.   

• Dr. Lipovský sdělil, že v pátek proběhlo jednání vědecké komise společně s legislativní ko-

misí RVŠ, jednalo se o vládní novele zákona o podpoře vědy a výzkumu, zákon je tento 

týden v prvním čtení ve Sněmovně. Některé věci se RVŠ nelíbí. První bod se týká Univerzity 

obrany, která je organizační složkou ministerstva a podle nového znění by nemohla žádat 

přímo o peníze na vědu, RVŠ chce organizační složky ministerstva do zákona vrátit. V bodě 

druhém se jedná o to, že z toho zákona vypadla definice smluvního výzkumu, tento se 

vyskytuje v Metodice 17+. Nejvíce se diskutovalo o SV, SV se má zařadit do DKRVO. RVŠ 

se dohodla na tom, že budou po ministerstvu požadovat, aby byla definice SV pevně ukot-

vená a aby výše prostředků na SV byla v DKRVO samostatně alokovaná. Poslední bod 

jednání byl věnovaný definici průmyslového výzkumu. Ta v českém překladu příslušné ev-

ropské komise neodpovídá cizojazyčnému znění a je výrazně užší, není v ní např. zahrnut 



aplikovaný výzkum v humanitních oborech. Bohužel je tato česká definice opsána do na-

vrhovaného zákona. RVŠ ji chce ze zákona vyškrtnout a později chce změnit překlad 

směrnice. Dr. Lipovský oznámil, že pakliže se studenti vrátí na kolej, hrozil by jim za krát-

kodobý pobyt poplatek, který se platí samosprávám, pokud je doba ubytování kratší než 

dva měsíce. RVŠ chce proto vysokoškolské koleje z ubytovacích kapacit, kde se poplatek 

vybírá, vyjmout. 

• Příští kolegium by se mělo konat ve středu 12. 5. 2021. 

 

 

Úkoly:  

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na 

min. dvouměsíční pobyt 

Kdo:   vedoucí kateder   

Termín:  do konce května 2021 

Komu:   Mgr. Holubové, prof. Musílkovi 
 

2. Odevzdat průběžné zprávy výzkumných týmů PřF financovaných z DKRVO za rok 

2020   

Kdo:   řešitelé výzkumných týmů   

Termín:  do konce dubna 2021 

Komu:   doc. Trojovskému, Mgr. Kotáskové 

 

3. Zaslat informaci o návrhu na prodloužení/neprodloužení pracovních smluv a pří-

padné požadavky na vypsání výběrové řízení na obsazení akademických pozic  

Kdo:   vedoucí kateder   

Termín:  do 22. 4. 2021 

Komu:   Ing. Kostrové 

 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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